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Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 27.09.2019 

Číslo: 2717/2019/ORRUPZP-29028 

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
 e-mail:    barbora.kovacova@vucke.sk  

 Telefón:  055/6196 658  

 Mobil:     0948 640 017 

 

ZÁPISNICA 

z 10. rokovania Komisie regionálneho rozvoja  

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja konaného dňa 26.09.2019 

 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, schválenie programu rokovania  

2. Poskytnutie dotácií nad 3 300 eur v  zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného nariadenia 

Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov  

3. Vyhodnotenie ekonomického a funkčného prínosu Terminálu integrovanej osobnej 

prepravy (TIOP) Moldava nad Bodvou, mesto - doplnenie správy 

4. Dodatok č. 5 - Regionálna  stratégia  výchovy  a  vzdelávania na stredných školách v 

Košickom samosprávnom kraji   

5. Informatívna správa – Vyhodnotenie výziev cezhraničného programu ENI Maďarsko – 

Slovensko – Rumunsko – Ukrajina 2014 – 2020  

6. Schválenie Interného manuálu procedúr pre Fond malých projektov 

7. Koncepcia rozvoja kultúry v Košickom samosprávnom kraji 2020 – 2025 (2030)  

8. Správa o činnosti Informačno - poradenského centra pre Európske štrukturálne 

a investičné fondy na Košickom samosprávnom kraji za 1. polrok 2019 

9. Spolufinancovanie projektov z operačného programu Kvalita životného prostredia, 

Prioritná os 1 Udržateľné využívanie prírodných zdrojov prostredníctvom rozvoja 

environmentálnej infraštruktúry, Špecifický cieľ 1.4.1. Zníženie znečisťovania ovzdušia 

a zlepšenie jeho kvality 

10. Body z plánu úloh na II. polrok 2019 

11. Rôzne 

12. Záver  

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 
Vyjadrenie: Rokovanie komisie začalo 10:15. Predseda komisie privítal všetkých 

členov, pozvaných hostí a konštatoval, že na rokovaní bolo prítomných 12 z 25 členov, a teda 

komisia nie je uznášaniaschopná.  

 

Komisia sa dohodla, že jednotlivé body programu budú prerokované bez hlasovania. 

 

K bodu č. 2  

Poskytnutie dotácií nad 3 300 eur v  zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného nariadenia 

Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov  
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Vyjadrenie: Mgr. Alena Šuranová, informovala, že v zmysle VZN č.3/2006 predložené 

žiadosti o dotáciu podliehajú schvaľovaciemu konaniu podľa stanovených kritérií v príslušnej 

komisii a to podľa obsahu žiadosti. V tomto prípade sa jedná o žiadosti kde bola žiadateľom a 

obec Koromľa a obec Kalša.  

 

Diskusia: 

Poslanec Ing. František Petro informoval členov Komisie, že podľa jeho informácií Obec 

Kalša už finančné prostriedky nepotrebuje.  

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a RNDr. Martin Smrčo  upozornili, že pri schvaľovaní dotácií 

je potrebné, aby členovia komisií a následne poslanci v zastupiteľstve KSK obdržali aktuálne 

informácie o potrebe dotácie a prípadne i jej upravenej výške, ktorá môže byť poskytnutá. 

Cieľom dotácií je, aby vyčlenené finančné prostriedky boli následne účelne použité. Obce 

často žiadajú dotácie na spolufinancovane projektov a v prípade schválenia nižšej čiastky 

nemajú dostatok finančných prostriedkov na zabezpečenie spolufinancovania, čo spôsobí, že 

zmluvu o nenávratný finančný príspevok nepodpíšu a dotáciu nečerpajú.  

 

Dr. Tomáš Malatinec informoval členov komisie, že v prípade dotácií obsahovo spadajúcich 

pod Odbor regionálneho rozvoja, územného plánovania a životného prostredia bude pre 

potreby rokovania Komisie zabezpečovať aktuálne informácie o potrebe dotácie (v žiadanej 

výške a príp. i v upravenej výške). V prípade zníženia odporúčanej dotácie bude žiadateľ 

písomne vyzvaný na vyjadrenie, či odporúčaná znížená suma pokrýva potreby realizácie 

predloženého projektového zámeru.  

 

V zmysle vyššie uvedeného, predseda Komisie požiadal Mgr. Alenu Šuranovú o zistenie 

informácií k žiadosti, ktorú predložila obec Kalša.  

 

Ing. Ľubomír Hudák informoval prítomných, že pre odsúhlasenie dotácií je podstatný najmä 

záver z Finančnej komisie. Z tohto dôvodu je potrebné aktuálnosť predložených žiadostí 

preveriť najneskôr do 4.10.2019 (piatok), kedy bude zasadať Finančná komisia.  

 

K bodu č. 3  

Vyhodnotenie ekonomického a funkčného prínosu Terminálu integrovanej osobnej 

prepravy (TIOP) Moldava nad Bodvou, mesto - doplnenie správy 

 

Vyjadrenie: Ing. Peter Šmihuľa a Dr. Miroslav Fazekaš informovali, že aktuálne predkladaná 

správa k vyhodnoteniu prínosu Terminálu integrovanej osobnej prepravy bola doplnená na 

základe Uznesenia č. 201/2019 z 11. zasadnutia Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konaného dňa 29. apríla 2019.  

 

Diskusia: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský požiadal o vyjadrenie zamestnancov OD ÚKSK, či sa podľa 

ich názoru zvýšil počet cestujúcich.  

 

Dr. Miroslav Fazekaš informoval, že po uvedení terminálu do prevádzky sa počet cestujúcich 

zvýšil z 2070 na 5104. Zvýšenie počtu cestujúcich bolo zaznamenané hlavne v železničnej 

doprave. TIOP má vychádzať z požiadaviek cestujúcich, pričom cestujúci samostatne 

rozhodujú či si zvolia vlakovú alebo autobusovú dopravu.  

 

Predmetom ďalšej diskusie do ktorej sa zapojili JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a Mgr. Atila 

Oravecz bolo zrušenie niekoľkých vlakových spojení na trati Rožňava – Košice, ktoré 

spôsobilo, že cestujúci sú nútení používať osobnú automobilovú dopravu.  
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Ing. Peter Šmihuľa informoval, že spojenie bolo zrušené z dôvodu nízkeho počtu cestujúcich, 

pričom zodpovednosť za zrušenie vlakových spojení nenesie ÚKSK, ale príslušné 

ministerstvo. Zároveň informoval členov Komisie, že ÚKSK sa snaží reagovať na tieto zmeny 

prostredníctvom autobusovej dopravy.  

 

Mgr. Atila Oravecz poznamenal, že na realizáciu TIOP boli vynaložené nemalé finančné 

prostriedky, ktoré nenaplnili očakávania a podľa jeho názoru ide o nesystémové riešenie. 

Spoje na seba nenadväzujú, nečakajú sa o čom svedčí aj fakt, že na Obecný úrad v Turni nad 

Bodvou prichádza množstvo sťažností. Je potrebné sa sústrediť aj na okolité mestá a obce, 

ako je Turňa nad Bodvou, Plešivec a ďalšie, a nie len na Moldavu nad Bodvou.  

 

Ing. Peter Šmihuľa informoval, že ÚKSK sa stotožňuje s názorom pána poslanca a pri 

rokovaniach s ministerstvom pravidelne žiada o posilnenie vlakových spojení aj na trati Turňa 

nad Bodvou. Problémom je, že aj ministerstvo má svoje obmedzenia z hľadiska počtu km.  

 

Ing. Štefan Bašták poznamenal, že južná trasa je z hľadiska prepravy „mŕtva“. Diaľková 

doprava na Plešivec bola zrušená. O rokovaniach z ministerstvom a krokoch ÚKSK nemajú 

podľa jeho slov dostatok informácií.  

 

Dr. Miroslav Fazekaš, informoval členov Komisie, že listová korešpondencia z ministerstvom 

bola súčasťou prvej správy. Zároveň členov Komisie uistil, že ÚKSK nie je na strane 

dopravcov, ale je na strane obyvateľov (cestujúcich). V súčasnosti sa vypracováva Plán 

udržateľnej mobility (PUM) v ktorom sú navrhnuté nové opatrenia na rozšírenie dopravných 

a železničných tratí.  

 

K bodu č. 4  

Dodatok č. 5 - Regionálna  stratégia  výchovy  a  vzdelávania na stredných školách v 

Košickom samosprávnom kraji   

 

Vyjadrenie: Ing. Peter Kutrucz informoval, že ide o každoročnú aktualizáciu stratégie, 

pozostávajúcu z analytickej časti a následnej prezentácie úloh, ktoré je z pohľadu ÚKSK  

potrebné realizovať v  školskom roku 2019/2020. Jednou z najdôležitejších úloh je 

stabilizácia siete škôl a školských zariadení, ďalšou je prehĺbenie spolupráce s partnermi škôl 

KSK, najmä so zamestnávateľmi zapojenými v systéme duálneho vzdelávania, vysokými 

školami, kultúrnymi inštitúciami a to tak, aby sa mohlo cielene a flexibilne reagovať na ich 

požiadavky a potreby.  

 

(Odišiel 1 člen Komisie – 11 prítomných) 

 

Diskusia: 

JUDr. Beáta Zemková sa opýtala, ktoré školy majú najmenšiu nezamestnanosť absolventov. 

Ing. Peter Kutrucz odpovedal, že sa jedná napr. o Gymnázium Lorenczová 46 v Okrese 

Spišská Nová Ves. Absolventská miera nezamestnanosti tu bola k máju 2019 na úrovni 1,2 % 

a až 98,8 % študentov nastúpilo na ďalšie štúdium na vysokú školu.  

 

Ing. Peter Kutrucz poznamenal, že významnou novinkou je aj zmena pri určovaní najvyššieho 

počtu žiakov pre prijímacie konanie do prvého ročníka stredných škôl, ktorý neurčuje 

Zastupiteľstvo KSK, ale Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR prostredníctvom 

vyhlášky č. 252/2018, ktorá je pre školský rok 2020/2021 k dnešnému dňu v procese 

novelizácie. 
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Ing. Dušan Tomaško, MBA, sa opýtal, či sa pri vypracovávaní berú do úvahy aj aspekty ako 

alokácia vzdelávacieho zariadenia v najmenej rozvinutom okrese (NRO) alebo jeho dopravná 

dostupnosť?  

 

Ing. Peter Kutrucz poznamenal, že sa zohľadňujú oba spomenuté aspekty a je ich tiež 

potrebné reflektovať v stratégií, keďže napr. pri prerozdeľovaní a určovaní vyššieho počtu 

žiakov SOŠ je nevyhnutné vychádzať z potrieb trhu práce.  

 

Na základe otázok Ing. Ľubomíra Hudáka a Ing. Dušana Tomaška, MBA ďalej Ing. Peter 

Kutrucz informoval, že sa neuvažuje o racionalizácií sietí škôl v Košickom kraji, keďže 

v KSK už prebehli 3 etapy racionalizácie, zatiaľ čo v PSK len 1. Na stredných školách je 

spolu zaradených 870 učebných a študijných odborov (vrátane opakujúcich sa). Z tohto počtu 

sa žiaci vzdelávajú v 412 aktívnych odboroch a nevyužitých je spolu 458 odborov na 

stredných školách. Potrebné je sa zamerať na odstránenie rovnakej špecializácie, ktoré 

plánujeme urobiť prostredníctvom zoštíhlení a aktualizovania jednotlivých odborov. 

Napríklad po uskutočnení analýz je evidentné, že niektoré SOŠ vyučujú predmety spadajúce 

pod OA.  

 

Ing. Mgr. Miloš Ihnát poznamenal, že je potrebné reflektovať potreby trhu práce. Napríklad 

na SOŠ Poľnohospodárstva a služieb na vidieku Košice bol zriadený odbor – 

Mäsiar/lahôdkár, čo považuje za pozitívne.  

 

Bod. 5 

Informatívna správa – Vyhodnotenie výziev cezhraničného programu ENI Maďarsko – 

Slovensko – Rumunsko – Ukrajina 2014 – 2020  

 

Vyjadrenie: Ing. Barbora Kováčová informovala členov Komisie o výsledkoch dvoch výziev 

cezhraničného programu ENI Maďarsko – Slovensko – Rumunsko – Ukrajina 2014 – 2020. 

Členovia Komisie boli zároveň informovaní o plánovaných výzvach v rámci cezhraničných 

programov ENI a tiež SK-HU.  

 

Diskusia: 

Ing. Štefan Bašták, Ing. Jozef Želinský a Ing. Dušan Tomaško, MBA požiadali o zaslanie 

materiálov k aktuálnym a pripravovaným výzvam v rámci oboch cezhraničných programov.  

 

Úloha pre tajomníčku Komisie: Poslať požadované materiály členom Komisie. 

 

Bod. 6 

Schválenie Interného manuálu procedúr pre Fond malých projektov 

 

Vyjadrenie: Ing. Natália Krajňáková informovala, že ÚKSK vytvoril v septembri 2019 v 

rámci Oddelenia IKT a kontrolnej činnosti samostatný Referát finančnej kontroly Fondu 

malých projektov, ktorý bude vykonávať kontrolu malých grantov poskytovaných EZÚS-om 

Via Carpatia v rámci FMP. Interný manuál procedúr bude slúžiť zamestnancom  na správne 

riadenie procesu kontroly v rámci FMP.  

 

Diskusia 

K materiálu nebola diskusia a pripomienky. 

 

 

Bod.7 

Koncepcia rozvoja kultúry v Košickom samosprávnom kraji 2020 – 2025 (2030)  
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Vyjadrenie:  Dr. Jana Knežová predstavila Koncepciu rozvoja kultúry v KSK 2020 – 2025 

(2030). Koncepcia prináša kolektívnu víziu a vyzdvihuje funkcie kultúry vo vzťahu k 

zvyšovaniu kvality života a budovaniu kultúrnej identity obyvateľstva, či imidžu regiónu. 

 

Diskusia 

RNDr. Martin Smrčo ocenil prezentáciu, spracovanie koncepcie a jej vizualizáciu.  

 

Bod 8 

Správa o činnosti Informačno - poradenského centra pre Európske štrukturálne 

a investičné fondy na Košickom samosprávnom kraji za 1. polrok 2019 

 

Vyjadrenie:  Mgr. Miroslava Kočanová informovala členov Komisie o činnosti Informačno - 

poradenského centra pre Európske štrukturálne a investičné fondy. 

 

Diskusia 

K materiálu nebola diskusia a pripomienky. 

 

Bod 9 

Spolufinancovanie projektov z operačného programu Kvalita životného prostredia, 

Prioritná os 1 Udržateľné využívanie prírodných zdrojov prostredníctvom rozvoja 

environmentálnej infraštruktúry, Špecifický cieľ 1.4.1. Zníženie znečisťovania ovzdušia 

a zlepšenie jeho kvality 

 

Vyjadrenie:  Ing. Viera Dulinová  a Ing. Ľudovít Hintoš predstavili predkladané projektové 

zámery na ktoré je potrebné zabezpečiť povinné spolufinancovanie vo výške 25 000 Eur. 

 

Diskusia 

K materiálu nebola diskusia a pripomienky. 

 

Bod 10 

Body z plánu úloh na II. polrok 2019 

 

Vyjadrenie: Predseda Komisie informoval členov Komisie o aktuálnych bodoch z plánu úloh 

a následne požiadal Dr. Tomáša Malatinca o vyjadrenie k bodu 2.  

1. Posúdenie materiálov predkladaných na zasadnutie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja  

2. Informácia o aktuálnych témach týkajúcich sa agendy referátu regionálneho rozvoja a 

plánovania 
 

Dr. Tomáš Malatinec informoval o aktuálnych témach týkajúcich sa agendy referátu 

regionálneho rozvoja a plánovania, ktorými  sú:  

 Príprava projektu Kreatívneho centra 

 Participácia na príprave projektu v rámci OP Efektívna verejná správa 

 Participácia na prípravných prácach v súvislosti s novým Programom rozvoja kraja 

a ďalšími strategickými dokumentmi KSK 

 Rozvoj konceptu „Potraviny z domoviny“ 

 Spoluúčasť na výjazdových rokovaniach predsedu KSK – šírenie informácií o novom 

programovom období EÚ 

 Príprava školení o EÚ pre zamestnancov ÚKSK 

 Implementácia projektov 

 ďalšie aktivity 
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Bod 11 

Rôzne 

Na podnet členky Komisie bol predložený návrh, aby Komisia zasadala v poobedných 

hodinách od 13:00.  

 

Prítomní členovia komisie sa zhodli, že im viac vyhovujú doobedňajšie časy rokovania najmä 

z dôvodu dochádzania z okolitých miest. Termín konania a čas zasadnutia Komisie určuje jej 

predseda.  

 

(Odišli 2 členovia Komisie – 9 prítomných) 

 

Členovia Komisie zároveň predniesli opakovanú požiadavku na vyčlenenie parkovacích miest 

pre účastníkov zasadnutia Komisie.  

 

Kontrola plnenia požiadaviek a uznesení z predchádzajúcich zasadnutí Komisie 

 

K bodu „Rôzne“  

V rámci diskusie k plneniu uznesení zastupiteľstva 163/2019 a 185/2019, ktoré boli 

prezentované na zasadnutí, Komisia diskutovala o občasnom probléme s dostupnosťou 

materiálov, kde prístupové heslá niekedy nefungujú.  Komisia uznesením č. 23 odporúča 

ÚKSK, aby boli materiály do Zastupiteľstva KSK zverejnené na web stránke KSK s 

poznámkou, že materiál neprešiel rokovaním v príslušných komisiách. 

 

Požiadavka je evidovaná a zostáva v riešení.  

 

K bodu „Rôzne“  

V rámci diskusie v bode rôzne, JUDr. Mgr. Rovinský poukázal na problém U. S. STEEL 

Košice, kde hrozí odstavenie prevádzky. Odstávka by spôsobila, že o prácu príde 2 500 osôb. 

Ak by takáto situácia nastala, bude to mať dopad na celý Košický kraj. Následne JUDr. Mgr. 

Rovinský žiada KSK, aby sa začal zaoberať možnými dopadmi recesie U. S. STEEL Košice. 

 

Stretnutie sa uskutočnilo dňa 20. 09. 2019. 

 

 

Bod. 12 

Záver 

Podpredseda Komisie na záver poďakoval za účasť a ukončil rokovanie. Rokovanie Komisie 

bolo ukončené o 12:05.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Barbora Kováčová 

 tajomníčka komisie 

...................................................... 

Ing. Dušan Tomaško, MBA  

 predseda komisie 
  
 
 
 


